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Paula 
Juhņeviča – 
māmiņa: 

– Visticamāk, 
tai pašvaldībai, 
kuras teritorijā 
patversme 

atrodas. Zinu to, ka patversmes 
ir pilnas, ielās daudz klaiņojošu 
kaķu bez mājām. Labsirdīgi 
cilvēki tos kaut kad pabaro. Arī 
es esmu tā darījusi, kad bija ļoti 
žēl. Runājot par patversmēm, es 
neatbalstu dzīvnieku likvidēšanu, 
iemidzināšanu, bet, ja nav 
līdzekļu, par ko nopirkt pārtiku... 
Nezinu.  

Edgars  – 
students:

– Nav ne 
jausmas. Nekad 
par to neesmu 
aizdomājies. 
Laikam tomēr 

nav pareizi, nav nopietni, ja tikai 
sabiedrībai jāziedo un jāziedo, 
lai uzturētu patversmes 
dzīvniekus. Trūkst kaut kādas 
kārtības, sistēmas. Laikam 
pietrūkst cilvēkos apziņas,  
ka tā ir atbildība – paņemt 
mājdzīvnieku. Pamazām 
jau attieksme mainās, kļūst 
atbildīgāka, bet ļoti, ļoti lēni. 

Ilze 
Tomsone – 
skolotāja: 

–  Neesmu 
domājusi, bet 
jāuztur gan 
pašvaldībai, gan 

ziedotājiem. Kaut kādu kārtību 
vajadzētu, bet sakne problēmai 
tur, ka daudzi kaķi vai suni paņem 
ļoti bezatbildīgi, kā rotaļlietu. Kas 
viņus, cilvēkus, audzinās, kas liks 
viņiem aizdomāties par atbildību? 
Tas nav vienkārši. Kovida laikā 
daudzi ņēma dzīvniekus, bet 
tagad meklē patversmes, kur 
atdot, kā atbrīvoties.

Taisija 
Čerņevska – 
liepājniece: 

– Valstij. Bet 
tos, kas pamet 
vai nerūpējas, 
vajag sodīt, lai 

maksā naudas sodu. Paņēmi 
dzīvnieku, bet nerūpējies, – 
maksā sodu. Pirms sev ņēmu 
suni, es trīs gadus domāju un 
apsvēru ņemt vai neņemt, jo tā ir 
liela atbildība. Tagad dievinu savu 
suni, nevienam viņu neatdotu! 
Dzīvnieks ir dzīva radība, nevis 
rotaļlieta, kas, ja apnikusi, tiek 
izmesta.

Gaļina 
Kļejenkova – 
pensionāre:

– Tas, 
kas aizved uz 
patversmi, tas 
lai arī maksā. 

Zinu, ka patversmēm  ziedo tie, 
kam dzīvnieki patīk, bet paši 
tos mājās negrib. Laikam nav 
pavisam godīgi, ja patversmei 
visu laiku jālūdz ziedojumi un 
visu laiku jāuztraucas, ko viņiem 
dot ēst. Varbūt valsts var kaut kā 
palīdzēt? Nošpricēt visus – tas 
būtu tā briesmīgi. DAIGA LUTERE   
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Vai suņi jābaro ar maizi 
un kartupeļiem? Diemžēl 
laukos ir cilvēki, kas četr-
kājaino draugu bļodiņās liek 
šādu ēdienu. Pētām situā-
ciju Virgas pagastā, kā arī 
noskaidrojam mājdzīvnieku 
saimnieku attieksmi pret 
suņu un kaķu turēšanas no-
teikumiem.

Dialogs neizdodas
Biedrība “Dzīvnieku SOS”, kas 

atrodas Rīgā, palīdz divām Virgas 
pagasta iedzīvotājām, kuras tur 
daudz suņu un kaķu. Viņas mājā 
neielaiž ne ziņkārīgos, ne pašval-
dības pārstāvjus un kontrolējošās 
institūcijas, tā ka jātic – šogad 
esot septiņi suņi, bet kaķu skaits 
nav zināms.

“Dzīvnieku SOS” cēlis trauk-
smi par to, ka sievietes nespēj 
par dzīvniekiem rūpēties, tiem 
no Rīgas jāved par ziedojumiem 
pirkta barība, lai nenomirtu badā. 
Saimnieces gan zvanījušas uz 
dzīvnieku biedrību, arī pagasta 
pārvaldi; te prasa barību, te saka, 
ka neko nevajagot, jo ir kartupeļi 
un maize, baro suņus ar to. 

Gramzdas un Virgas pagas-
tu apvienības pārvaldes vadītāja 
Daiga Egle uzklausījusi “Dzīv-
nieku SOS” pārstāves Sandras 
Brasliņas pārmetumus par to, 
ka pagastā nevienam nerūp ba-
dinātie dzīvnieki un nerīkojas to 
labā. Akmens kritis arī dienestu 
dārziņā. “Dialogs nav izdevies, 
kaut esam centušies iekļūt mājā 
un aprunāties ar saimniecēm,” 
D. Egle attaisnojas. Nepieejamas.

Pilna sēta  
ar taksīšiem

Pagastu apvienības vadītāja D. 
Egle stāsta: “Mēģinām visādi – ar 
labu, runāšanu, esam lūguši, bet 
ko varu izdarīt? Visiem suņiem, 
kaķiem nevaru izstāvēt klāt, jo 
mēs jau tā gadā maksājam lielu 
summu par dzīvniekiem, ko savā-

cam un nododam. Ar tiem problē-
mas bijušas vienmēr, un šis gads 
nav izņēmums. Virgas pagastā 
šogad jau iztērēti ap 3000 eiro 
par dzīvnieku nodošanu. Šobrīd 
pakalpojums “Libertai” – 70 eiro 
par kaķi, 200 eiro par suni. Bied-
rība atrodas mūsu pagastā, un 
esmu pateicīga tās cilvēkiem, ka 
dara brīvprātīgo darbu, kas nebūt 
nav viegls.”

D. Egle darba gaitās piere-
dzējusi dažādas situācijas, kādās 
mīļdzīvnieki tiek turēti vai nonāk 
patversmē. Piemēram, ieliek cil-
vēku pansionātā. Ja viņa kaķīti 
kaimiņš nepaņem, tad “Liberta” 
brauc pakaļ. Pie kādas ģimenes 
mājokļa – trīs mazi sunīši, kas 
savā starpā vairojas, sunīte at-
kal grūsna. “Tā taču jāsterilizē,” 
D. Egle teikusi mājasmātei, bet 
atbildē saņēmusi: “Nē, nē, mums 
patīk mazi sunīši, varam tos dot 
tālāk un nopelnīt naudiņu.”

Jaundzimušo pārveda mājās, 
bet mamma palika slimnīcā. Tētis 
viens ar bērnu uz rokām. Naudas 
trūka, bet vēl bija jābaro suns un 
kaķis. “Protams, izņēmām suni, 
pagasts par to samaksāja,” atceras 
D. Egle. “Cilvēkiem ir neizskaidro-
jama tieksme pēc dzīvnieka, lai 
gan nav, ko tam dot ēst, un tas dzī-
vo pusbadā. Bieži ir tā, ka mums 
jāizšķiras, ko darīt, – izņemt dzīv-
nieku vai taupīt pagasta līdzekļus; 
izvēlamies par labu dzīvniekam 
un par savākšanu maksājam pa-
gasta naudu.”  

Daudz suņu, kaķu rodas 
Purmsātos. Cilvēki zina, ka tu-
vumā atrodas dzīvnieku aizsar-
dzības biedrība “Liberta”, atbrauc 
un izsviež dzīvnieku. 

Reiz veca pensionāre D. Egli 
uzaicināja pie sevis. “Skatos – pilns 
dārzs ar kaķiem – 20! Visi ap māju 
saulītē sildās. Kundze kaķu dēļ 
arī mani uzaicināja pie sevis, jo 
ar tiem vairs netika galā. Gaļas 
veikalā pirka dzīvniekiem kau-
lus, vārīja biezputrā un diendie-
nā visus baroja, jo nespēja palikt 
vienaldzīga. Viņa iedeva man 400 
eiro, lai aizvedam kaķus uz “Li-

Klaiņojošie mīluļi. Jūrskola un  citas tradīcijas

bertu”, tad tā vēl atradās Liepājā. 
Lielo baru sapakojām, sakrāvām 
busiņā. Tik atbildīgi cilvēki kā šī 
kundze sastopami reti.”

Kādā sētā izskrēja pretī sep-
tiņi taksīši. Uz jautājumu, ko dod 
suņiem ēst, atbildēja: “Mums ir 
pārtikas pakas.” “Toreiz piecus ku-
cēnus izņēmām, par nodošanu 
patversmē samaksājām 350 eiro, 
tagad būtu 1000,” saka D. Egle.

Kaimiņi “pieņēmuši 
zināšanai”

Laukos izsenis pret kaķiem 
bijusi attieksme, ka tie nav jāste-
rilizē, kā arī var nebarot regulāri, 

jo ķer peles. Taču slikti turēša-
nas apstākļi suņiem un kaķiem 
nav norma ne laukos, ne pilsētā, 
uzsver dzīvnieku aizsardzības 
biedrības “Liberta” vadītāja Ildze 
Saulīte. Tā ir apzināta cietsirdīga 
izturēšanās pret dzīvniekiem. 

Biedrības vadītāja neizpratnē 
par to, kāpēc joprojām laukos dau-
dziem mīļdzīvnieku saimniekiem 
tāda attieksme, it kā uz viņiem ne-
attiektos suņu un kaķu turēšanas 
noteikumi. “Dara tāpat kā pirms 
20 un 30 gadiem. Es pieļauju, ka 
joprojām kaķēnus un kucēnus arī 
sūta uz jūrskolu, tikai varbūt par 
to mazāk runā. Protams, arī lau-

kos dzīvo cilvēki, kuri ir atbildīgi, 
suņus čipo,  reģistrē, kaķus – ste-
rilizē,” tāda Ildzes pieredze.

Dažkārt lauku sētās daudz 
suņu, dažkārt pēc skata nevese-
li, novārguši. Taču, ja tie ārpusē 
neizkļūst, nevienu neapdraud, 
tad arī īpaši netraucē. Kaimiņos 
dzīvojošie, tā teikt, pieņem zinā-
šanai, ka kādās mājās pret dzīv-
niekiem izturas slikti, bet tas arī 
viss. “Ja tāda situācija būtu Lie-
pājā, manuprāt, neviens kaimiņš 
nebūtu apmierināts un vismaz 
daži dzīvnieki būtu atsavināti,” 
“Libertas” vadītāja salīdzina lau-
kus un pilsētu.                             >>

Biedrībā “Liberta” dzīvnieki meklē mājas. Rindā ir daudz suņu. 
Cilvēki par tiem turpina rūpēties, gaidot līdz patversmē atbrīvosies vieta.
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